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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. november 27-

én 16.00 órai kezdettel 2422 Mezőfalva, Kinizsi u. 44. szám alatti Mezőfalvai Polgármesteri 

Hivatal tanácskozó termében megtartott testületi üléséről. 

 

Jelen lévő önkormányzati képviselők: 

 

                                   Márok Csaba  polgármester 

 Bán Balázs képviselő 

                                   Cseke Ottó                           képviselő 

 Dr. Baranyai Mariann képviselő  

 Masinka Csabáné képviselő 

 Molnárné Troppert Mária képviselő 

                                   

Jelen lévő tanácskozási joggal meghívottak: 

 

                                   Borbély Anikó jegyző 

                                   Pénzesné Szilva Györgyi    Tündérkert Óvoda 

                                             intézményvezetője 

       Jaksics Erzsébet                   Petőfi Sándor Általános Iskola,             

    Szakiskola, EPSZ és AMI igazgatója 

     Bencze Éva  pénzügyi osztályvezető 

     Borosné Sógorka Auguszta  igazgatási osztályvezető 

     Tóth Andrea Szociális, Családsegítő és Gyermekjóléti  

    Intézmény vezető-helyettese 

  Ijjas Gizella művelődésszervező 

      

Napirendhez meghívottak: 

 

  Orosz Györgyné                       CORDASTELLA Nyugdíjas Otthon  

                                                                                     Nonprofit Kft. 

                                    Víghné Nyegota Irén               CORDASTELLA Nyugdíjas Otthon 

                                                                                     Nonprofit Kft. 

Jelen vannak továbbá:  Feketéné Hevesi Andrea           jegyzőkönyvezető 

     

Márok Csaba polgármester köszönti a megjelenteket, és megállapítja, hogy a képviselő- 

testület 6 fővel határozatképes, tájékoztat arról, hogy Sóki László képviselő igazoltan van 

távol. A meghívóban szereplő napirendi pontok elfogadását javasolja, az alábbiak szerint:  

 

Napirend: 

 

1.) Beszámoló a III. negyedévi gazdálkodásról  

       Előadó: Bencze Éva pénzügyi osztályvezető 

              Előzetesen véleményezi: Pénzügyi Ellenőrző és Gazdasági Bizottság  

 

2.) 2014. évi költségvetési koncepció megerősítése 

Előadó: Bencze Éva pénzügyi osztályvezető 

       Előzetesen véleményezi: Pénzügyi Ellenőrző és Gazdasági Bizottság 
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3.) A megszűnt Mezőfalva-Daruszentmiklós-Hantos közoktatási intézményi 

társulás pénzügyi elszámolása 

Előadó: Bencze Éva pénzügyi osztályvezető 

             Előzetesen véleményezi: Pénzügyi Ellenőrző és Gazdasági Bizottság 

 

4.) Beszámoló az adóigazgatási tevékenységről   

       Előadó: Borosné Sógorka Auguszta igazgatási osztályvezető  

 

5.) CORDASTELLA Nyugdíjas Otthon Nonprofit Kft. beszámolója az ellátási 

szerződésben foglaltak alakulásáról 

Előadó: Orosz Györgyné 

              Víghné Nyegota Irén 

 

6.) Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata Települési Esélyegyenlőségi 

Programjának (2013-2018) elfogadása  
Előadó: Tóth Andrea Szociális, Családsegítő és Gyermekjóléti Intézmény 

intézményvezető-helyettese 

      Előzetesen véleményezi: Egészségügyi és Szociális Bizottság, 

             Német Nemzetiségi Önkormányzat  

 

7.) Dunaújvárosi Kistérség TKT fenntartásában lévő Gyermekek Átmeneti 

Otthona, Gyermekjóléti Szolgálat és Szociális Központ által személyes 

gondoskodást nyújtó szociális és gyermekjóléti ellátásokról, azok 

igénybevételéről valamint a fizetendő térítési díjakról szóló önkormányzati 

rendelet tárgyalása  

Előadó: Márok Csaba polgármester 

             

8.) Dunaújváros Megyei Jogú Város Önkormányzata és Nagyvenyim 

Nagyközség, Kisapostag Község, Baracs Község, Mezőfalva Nagyközség 

önkormányzatai között a közös szennyvízelvezetési hálózat beruházási 

dokumentációja megfizetéséről kötendő megállapodás-tervezet elfogadása 

Előadó: Márok Csaba polgármester 

         

 Egyebek, bejelentések 

 

A szavazáskor jelen van: 6 fő 

Szavazott: 6 fő 

Igen szavazat: 6 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának 

153/2013. (XI.27.) számú képviselő-testületi határozata 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. november 27-i 

testületi ülés napirendjére tett ajánlást az alábbiak szerint elfogadja: 

 

Napirend: 
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1.) Beszámoló a III. negyedévi gazdálkodásról  

           Előadó: Bencze Éva pénzügyi osztályvezető 

           Előzetesen véleményezi: Pénzügyi Ellenőrző és Gazdasági Bizottság  

 

2.) 2014. évi költségvetési koncepció megerősítése 

           Előadó: Bencze Éva pénzügyi osztályvezető 

           Előzetesen véleményezi: Pénzügyi Ellenőrző és Gazdasági Bizottság 

 

3.) A megszűnt Mezőfalva-Daruszentmiklós-Hantos közoktatási intézményi társulás   

     pénzügyi elszámolása 

           Előadó: Bencze Éva pénzügyi osztályvezető 

           Előzetesen véleményezi: Pénzügyi Ellenőrző és Gazdasági Bizottság 

 

4.) Beszámoló az adóigazgatási tevékenységről   

            Előadó: Borosné Sógorka Auguszta igazgatási osztályvezető  

 

5.) CORDASTELLA Nyugdíjas Otthon Nonprofit Kft. beszámolója az ellátási  

      szerződésben foglaltak alakulásáról 

            Előadó: Orosz Györgyné 

                          Víghné Nyegota Irén 

 

6.) Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata Települési Esélyegyenlőségi       

     Programjának (2013-2018) elfogadása  
            Előadó: Tóth Andrea Szociális, Családsegítő és Gyermekjóléti Intézmény   

                          intézményvezető-helyettese 

            Előzetesen véleményezi: Egészségügyi és Szociális Bizottság, 

          Német Nemzetiségi Önkormányzat  

 

7.) Dunaújvárosi Kistérség TKT fenntartásában lévő Gyermekek Átmeneti Otthona,   

     Gyermekjóléti Szolgálat és Szociális Központ által személyes gondoskodást nyújtó    

     szociális és gyermekjóléti ellátásokról, azok igénybevételéről valamint a fizetendő  

     térítési díjakról szóló önkormányzati rendelet tárgyalása  

            Előadó: Márok Csaba polgármester 

 

8.) Dunaújváros Megyei Jogú Város Önkormányzata és Nagyvenyim Nagyközség,  

               Kisapostag Község, Baracs Község, Mezőfalva Nagyközség önkormányzatai 

között a közös szennyvízelvezetési hálózat beruházási dokumentációja 

megfizetéséről kötendő megállapodás-tervezet elfogadása  

      Előadó: Márok Csaba polgármester 

         

 Egyebek, bejelentések 

 

Felelős: Márok Csaba polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Tárgyalt napirend:  
 

1.) Napirend: Beszámoló a III. negyedévi gazdálkodásról  
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Márok Csaba polgármester felkéri a Pénzügyi Bizottság elnökét dr. Baranyai Mariannt, 

hogy ismertesse a bizottság véleményét.    

 

Dr. Baranyai Mariann képviselő elmondja, hogy 2013. november 27-én a bizottság 

megtárgyalta a 2013. III. negyedévi gazdálkodásról szóló beszámolót, és a képviselő-

testületnek elfogadásra javasolja.  

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy az év elején az alacsonyabb jövedelmű 

dolgozók bérkompenzációban részesültek, ami miatt negyedévente módosítani kell a 

költségvetést. A módosítás másik oka a Mezőfalva-Hantos-Daruszentmiklós Közoktatási 

Társulás megszűnése miatti állami támogatásról való szeptemberi lemondás volt. Az elkészült 

elszámolást mindkét testület elfogadta.  

Csatorna I. ütem tekintetében az önkormányzat 22 millió Forintos óvadékot tett le annak 

érdekében, hogy a VKT hitelt tudjon felvenni. A mai napon a Raiffeisen Bankhoz leadásra 

került a számlamegszüntető, melyen a 22 millió Forintból 2 millió Forint maradt. Az idén 

betervezett 22 millió Forint nem térül meg, a fennmaradó 20 millió Forint behajtásra kerül, 

ebből már 3 millió Forint teljesült. A VKT azóta megszűnt, megszűnését a bíróság is 

jóváhagyta. Ezután a behajtott pénz hozzánk fog befolyni az önkormányzat számlájára. 

Leegyszerűsítve 17 millió Ft-ba került az I. ütem a falunak. Valószínűleg a behajtás során 

még további megtérülés várható. 

 

Dr. Baranyai Mariann képviselő elmondja, hogy örömteli eseménynek véli, hogy az EON-

tól kapott vissza pénzt az önkormányzat. 

 

Bencze Éva pénzügyi osztályvezető elmondja, hogy átalányfizetők vagyunk, évente egyszer 

van elszámolás. 

 

Bán Balázs képviselő arról érdeklődik, hogy a reklámbevétel miből adódik, a dolgozók 

lakásépítési kölcsönéről valamint hogy a civil szervezeteknél megmarad 118.000,- Ft 

elkölthető-e? 

 

Bencze Éva pénzügyi osztályvezető elmondja, hogy a reklámbevételnél az 

újsághirdetésekből származó hirdetési díjakat is itt tartjuk nyilván. A lakásépítési kölcsön 

befizetései a 09.30-ig teljesített befizetést mutatják. A civil szervezetek közül 09.30-i állapot 

szerint volt még szervezet, akik a támogatásukat nem vették fel. Ilyenek például a Nyugdíjas 

Klubbok és a Néptánccsoport is.  

 

Márok Csaba polgármester kéri, hogy aki a 2013. évi költségvetési rendelet módosítására 

kiküldött rendelettervezettel egyetért, név szerint szavazzon. 

 

A szavazáskor jelen van: 6 fő 

Szavazott: 6 fő 

Névszerinti szavazás eredménye:  

Cseke Ottó   képviselő igen 

Bán Balázs   képviselő  igen 

Dr. Baranyai Mariann           képviselő            igen 

Molnárné Troppert Mária     képviselő            igen 

Masinka Csabáné                  képviselő            igen 

Márok Csaba                         polgármester      igen  

Nem szavazat: 0  
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Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 

 

Mezőfalva Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

12/2013. (XII.02.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzat költségvetéséről szóló 1/2013. (I. 31.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

(a rendelet szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

Márok Csaba polgármester kéri, hogy aki az önkormányzat 2013. évi gazdálkodásának 

harmadik negyedévi helyzetéről szóló beszámolót elfogadja, szavazzon. 

 

A szavazáskor jelen van: 6 fő 

Szavazott: 6 fő 

Igen szavazat: 6 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának 

154/2013. (XI. 27.) számú képviselő-testületi határozata 

az önkormányzat 2013. III. negyedévi gazdálkodásáról 

szóló tájékoztató elfogadásáról 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Államháztartásról szóló 

2011. évi CXCV. tv. 87. §-a alapján a helyi önkormányzat 2013. évi gazdálkodásának 

harmadik negyedévi helyzetéről szóló beszámolót az alábbiak szerint hagyja jóvá. 

 

1. Az önkormányzat 2013. évi gazdálkodásának harmadik negyedévi helyzetéről szóló 

tájékoztatót az önkormányzat, valamint az önkormányzat költségvetési szerveinek adatait 

– a helyi önkormányzat 1/2013. (I. 31.) számú költségvetési rendeletében meghatározottak 

szerint  tartalmazza. 

 

2. A képviselő-testület az önkormányzat 2013. évi költségvetési előirányzatainak III. 

negyedévi teljesítését az alábbiak szerint fogadja el (Me.: ezer Ft): 

 

Előirányzat 

megnevezése 

Eredeti 

előirányzat 

Módosított 

előirányzat 

2013. III. 

negyedévi 

teljesítés 

Teljesítés 

alakulása 

Kiadások 

főösszesen 523.825 550.557 395.266 71,79 % 

Bevételek 

főösszesen 523.825 550.557 426.347 77,44 % 

 

Ennek intézményenkénti részletezését az 1. melléklet tartalmazza. 

 

3. Az önkormányzat 2013. III. negyedévi költségvetési bevételeinek 
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- eredeti előirányzatait, 

- a módosított előirányzatokat, 

- a III. negyedévi teljesítést 

a 2. melléklet bevételi forrásonkénti bontásban tartalmazza. 

 

Az állami támogatás jogcímenkénti részletezését  a 3. melléklet tartalmazza az 

önkormányzatra összevontan. 

 

4. Az önkormányzat 2013. III. negyedévi költségvetési kiadásainak 

- eredeti előirányzatait, 

- a módosított előirányzatokat, 

- a III. negyedévi teljesítést  

a  4. melléklet kiadási jogcím szerinti bontásban tartalmazza az önkormányzatra összevontan, 

valamint az önkormányzat költségvetési szerveire vonatkozóan külön-külön részletezésben. 

 

5. Az önkormányzat működési költségvetése kiadási előirányzatainak 2013. III. negyedévi 

teljesítését a képviselő-testület a következők szerint hagyja jóvá: 

 

Előirányzat 

megnevezése 

Eredeti 

előirányzat 

Módosított 

előirányzat 

2013. III. 

negyedévi 

teljesítés 

Teljesítés 

alakulása 

Működési kiadások 494.253 520.985 383.331 73,58 % 

Ebből:     

- személyi jellegű 

kiadások 208.933 208.400 158.166 75,90 % 

- munkaadót terhelő 

járulékok 50.736 50.513 36.993 73,23 % 

- dologi jellegű 

kiadások 167.139 185.676 129.737 69,87 % 

- egyéb működési 

kiadások és 

támogatások 9.470 10.190 11.261 110,51 % 

- ellátottak pénzbeli 

juttatásai 57.975 58.896 47.174 80,10 % 

-működési célú 

tartalék - 7.310 -  

 

A képviselő-testület az önkormányzat és költségvetési szervei működési kiadásainak 

teljesítését és a teljesítés alakulását kiemelt előirányzatonként a 4. melléklet szerint fogadja el. 

 

 

6. Az önkormányzat felhalmozási kiadásainak teljesítését és a teljesítés alakulását az 

alábbiak szerint hagyja jóvá: 

 

Előirányzat 

megnevezése 

Eredeti 

előirányzat 

Módosított 

előirányzat 

2013. III. 

negyedévi 

teljesítés 

Teljesítés 

alakulása 

Felújítási és 

felhalmozási 

kiadások összesen: 29.572 29.572 11.008 37,22 % 

Ebből:     

- beruházások 9.159 9.159 9.841 107,45 % 
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- felújítások 4.065 4.065 - - 

- fejlesztési célú 

pénzeszköz-átadás és 

támogatás kiadásai 2.362 2.362 1.047 44,33 % 

-befektetési célú 

részesedések vásárl. - - 120 - 

-felhalmozási tartalék 13.986 13.986 -  

 

Az önkormányzat és költségvetési szervei felújítási és felhalmozási kiadásainak 

teljesítését és a teljesítés alakulását intézményenként és feladatonként a 7. melléklet 

tartalmazza. 

 

7. Az önkormányzat és költségvetési szervei szociális jellegű kiadásait az 5., a pénzeszköz 

átadásának teljesítését és a teljesítés alakulását a 6. melléklet rögzíti. 

8. Az önkormányzat finaszírozási és függő, átfutó, kiegyenlítő kiadásainak eredeti és 

módosított előirányzata 0 Ft, teljesítése 927 ezer Ft. 

9. A Polgármesteri Hivatal 2013. évi III. negyedévi előirányzatait és azok teljesítését a 8. 

melléklet részletezi. 

10. Az önkormányzat saját 2013. évi III. negyedévi előirányzatait és azok teljesítését a 9. 

melléklet tartalmazza. 

11. A Tündérkert Óvoda 2013. évi III. negyedévi előirányzatait és azok teljesítését a 10. 

melléklet mutatja be. 

12. A Szociális, Családsegítő és Gyermekjóléti Intézmény 2013. évi III. negyedévi 

előirányzatait és azok teljesítését a 11. melléklet részletezi. 

 

Felelős: Márok Csaba polgármester 

Határidő: 2013. november 30. 

 

2.) Napirend: 2014. évi költségvetési koncepció megerősítése 

 

Márok Csaba polgármester megadja a lehetőséget a képviselőknek hogy a tavasszal 

elfogadott koncepcióhoz kapcsolódóan kérdéseket tegyenek fel.  

 

Bán Balázs képviselő arról érdeklődik, hogy mit jelent az iskolai karbantartó átirányítása a 

parkőrökhöz valamint a koncessziós díj és a vadászati jog? 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy az átirányításnak ésszerűsítési okai vannak. 

Jelenleg az iskolában lévő karbantartónk beteg, viszont a feladatokat el kell végezni ez idő 

alatt is. Ezért községi szinten kell ezeket a feladatok is megszervezni a jövőben. A parkőrök 

csoportjába az állandóra felvett dolgozók tartoznak. A koncessziós díjat a közműszolgáltató 

fizeti a közmű tulajdonosának a közmű használatára. A jogszabály módosult, ezért ennek a 

díjnak a neve rendszerhasználati díj lesz. A vadászati jog azt jelenti, hogy az önkormányzat 

erdőterületei után fizetnek díjat, melyet egy külön számlán gyűjtünk, azt pedig öt év után 

vadászati célra lehet felhasználni.  

 

Molnárné Troppert Mária képviselő arról érdeklődik, hogy a takarítói állások 

előretervezése az óvodai állások alakulásával összefüggésben van-e? 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy a cél a több normatívához való jutás lett volna. 

Azonban ez a gondolat nem realizálódott. Az óvodába óvoda-tikár és egy pedagógiai 

asszisztens került felvételre. A jövőt illetően létszámleépítésben semmiféleképpen sem 
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gondolkodna, a nyugdíjba vonulók álláshelyeit nem kellene feltölteni, átszervezésen 

gondolkodik. A takarítói feladatokat községi szinten kellene nézni, és a feladatokat a szerint 

kellene megszervezni, ésszerűsíteni. Mivel még nem ismeretesek a jövő évi bevételek, ezért 

majd annak függvényében tudnak ez ügyben dönteni. Több kérdés nem lévén kéri, hogy aki a 

határozati javaslatot elfogadja, szavazzon.   

 

A szavazáskor jelen van: 6 fő 

Szavazott: 6 fő 

Igen szavazat: 6 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának  

155/2013. (XI. 27.) számú képviselő-testületi határozata 

az önkormányzat 2014. évi koncepciójának megerősítéséről 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megerősíti a 46/2013. (IV. 

24.) számú képviselő-testületi határozatával jóváhagyott 2014. évi költségvetési koncepcióját. 

 

Felelős: Márok Csaba polgármester 

Határidő: azonnal 

 

3.) Napirend: A megszűnt Mezőfalva-Daruszentmiklós-Hantos közoktatási intézményi     

társulás pénzügyi elszámolása 

 

Márok Csaba polgármester megadja a lehetőséget a képviselőknek a napirend írásos 

anyagához kapcsolódó kérdések feltételére.  

 

Bán Balázs képviselő arról érdeklődik, hogy Hantos Önkormányzatánál megoldódtak-e az 

utalás körüli problémák? 

 

Bencze Éva pénzügyi osztályvezető elmondja, hogy Hantossal a pénzügyek megoldódtak, az 

átutalás megtörtént. 

 

Márok Csaba polgármester megköszönte Bencze Éva pénzügyi osztályvezető munkáját. 

Kéri, hogy aki a határozati javaslattal egyetért, szavazzon. 

 

A szavazáskor jelen van: 6 fő 

Szavazott: 6 fő 

Igen szavazat: 6 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának 

156/2013. (XI. 27.) számú képviselő-testületi határozata 
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a megszűnt Mezőfalva-Hantos-Daruszentmiklós Közoktatási Társulás pénzügyi 

elszámolásáról 

 

1. Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. június 30-án 

megszűnt Mezőfalva-Hantos-Daruszentmiklós Közoktatási Társulás működési és 

fenntartási kiadásainak és bevételeinek elszámolását az 1. melléklet alapján elfogadja. 

 

2. A képviselő-testület felkéri a polgármestert,  hogy gondoskodjon Daruszentmiklós 

Község Önkormányzatát megillető 3.595.022 Ft átutalásáról, illetve a Hantos Község 

Önkormányzatától járó 1.618.720 Ft támogatás beszedéséről.  

       

      Felelős: Márok Csaba polgármester 

      Határidő: 2013. december 31. 

(Az 1. melléklet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

4.) Napirend: Beszámoló az adóigazgatási tevékenységről   

 

Márok Csaba polgármester megadja a lehetőséget Borosné Sógorka Auguszta igazgatási 

osztályvezetőnek az írásos beszámoló kiegészítésre. 

 

Borosné Sógorka Auguszta igazgatási osztályvezető elmondja, hogy kiegészítése nincs, 

várja a kérdéseket. 

 

Bán Balázs képviselő arról érdeklődik, hogy a talajterhelési díjra vonatkozó adóbeszedés 

kapcsán a beszámolóban írt alternatíváknak van-e realitásuk, bevezethetők lennének-e? 

 

Borosné Sógorka Auguszta igazgatási osztályvezető elmondja, hogy az úgynevezett 

„szégyenlista” a talajterhelésnél és a gépjárműadónál nem jöhet szóba. Jelzálogjog alapítás 

szóba jöhetne, melynek költségei az eljárás megindítását követően még lennének, de igazából 

bevétel nem lenne belőle. A behajtott talajterhelési díj egy külön számlára kerül, melynek 

további felhasználhatósága meg van határozva. Igazából olyan körnek kell fizetni a 

talajterhelési díjat, akik azért nem tudtak rákötni a csatornahálózatra, mert nem volt rá 

pénzük. Ebből adódik, hogy a talajterhelési díjat sem tudják fizetni. A díjak nagyon magasak, 

az ügyfeleknek lehetőségük van méltányossági kérelem benyújtására, kérhetnek részletfizetést 

illetve a díj eltörlését.   

 

Bán Balázs képviselő arról érdeklődik, hogy a „szégyenlista” másoknál működik? 

 

Borosné Sógorka Auguszta igazgatási osztályvezető úgy gondolja, hogy manapság egy 

ilyen lista közzététele már nem szégyen, a várt hatást nem érte el.  

 

Márok Csaba polgármester több kérdés nem lévén kéri, hogy aki a beszámolót elfogadja, 

szavazzon. 

A szavazáskor jelen van: 6 fő 

Szavazott: 6 fő 

Igen szavazat: 6 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  



10 

 

 

 Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának  

157/2013.(XI.27.) számú képviselő-testületi határozata 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi önkormányzatok és 

szerveik, a köztársasági megbízottak, valamint egyes centrális alárendeltségű szervek feladat- 

és hatásköreiről a helyi önkormányzatok és szerveik, a köztársasági megbízottak, valamint 

egyes centrális alárendeltségű szervek feladat- és hatásköreiről szóló 1991. évi XX. törvény 

138. § (3) bekezdés g) pontja alapján a képviselő-testület a jegyző beszámoltatása alapján 

ellenőrizte az adóztatást, az arról készített beszámolót elfogadja.  

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Borbély Anikó jegyző 

 

5.) Napirend: CORDASTELLA Nyugdíjas Otthon Nonprofit Kft. beszámolója az 

ellátási szerződésben foglaltak alakulásáról 

 

Márok Csaba polgármester köszönti Orosz Györgynét és Víghné Nyegota Irént. Megadja a 

lehetőséget a képviselőknek a beszámolóhoz kapcsolódó kérdések feltételére.  

 

Bán Balázs képviselő arról érdeklődik, hogy az állami normatívára van-e a jövőben remény? 

 

Víghné Nyegota Irén elmondja, hogy bíztatást nem kaptak, az igényt beadták, bíznak a 

pozitív elbírálásban. A gazdálkodásukban nagy segítséget jelentett, hogy munkabér 

támogatást kaptak, melyből finanszírozni tudták a működésüket. Különösebb gondok 

nincsenek, az idősek szeretnek ott. Főállásként szerették volna végezni ezt a tevékenységet, 

hiszen rengeteg a tennivaló, de kénytelenek ez mellett még főállásban dolgozni. 

 

Bán Balázs képviselő arról érdeklődik, hogy milyen fejlesztésekben gondolkodnak?  

 

Víghné Nyegota Irén elmondja, hogy csak olyan fejlesztést tudnak csinálni, ami pénzbe nem 

kerül. Gyógymaszírozó utat szeretnének és biokertet. Nagyon jó dolognak tartják azt a 

lehetőséget, hogy diákok önkéntes munkát végezhetnek náluk. Jelenleg is van 3 diák, akik 

nagy segítségükre vannak, sokat beszélgetnek az idősekkel.   

 

Masinka Csabáné képviselő arról érdeklődik, hogy az ÁNTSZ-től új engedélyre és 

szakápolóra is szükség van?  

 

Víghné Nyegota Irén elmondja, hogy a kérelmet beadták, az engedélyezés folyamatban van. 

Az új engedélyre azért van szükség, mert a Szociális törvény alapellátásba sorolja ezeket a 

tevékenységeket. 10 személyes idősotthon esetében egy diplomás szakápolót ír elő a 

jogszabály, aminek nagyobb az anyagi vonzata is. Az eszközök tekintetében egy motoros 

garatszívóra lenne még szükség, mely 40-45 ezer Forint lenne. A Gyámhivatal és az ÁNTSZ 

ellenőrzésén túl vannak, néhány formai hibát írtak le, szakápolót emelték ki és egy könyökkel 

mozdítható csap felszerelését kérték.   

 

Molnárné Troppert Mária képviselő arról érdeklődi, hogy hány fővel működik jelenleg az 

intézmény? 
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Víghné Nyegota Irén elmondja, hogy 2 fő négyórás és három fő 8 órás dolgozójuk van, akik 

közül két fő szociális gondozó és ápoló tanfolyamra jár. Ők maguk ketten mellékállásban 

végzik ott feladatukat. Örömteli esemény, hogy a Munkanélküli Központ 300.000,- Ft 

összegű segítséget nyújtott számukra, így október és november hónapban a bérek, túlórák 

kifizetését megoldották valamint a közüzemi számlák kifizetését is tudták teljesíteni.  

 

Dr. Baranyai Mariann képviselő arról érdeklődik, hogy a gondozottak közül hány fő 

mezőfalvi lakos? 

 

Víghné Nyegota Irén elmondja, hogy jelenleg 8 fővel működnek, abból 4 fő mezőfalvi. 

Általában bekerülési életkor 86 év, de volt 94 és 96 éves korú lakójuk is.   

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy a település életében nagyon nagy jelentősége 

van ennek a vállalkozásnak. Nagyon jó dolognak tartja, hogy senkinek nem kell azért a házát, 

otthonát feladni, hogy egy ilyen intézménybe bekerüljön, hanem térítési díj fejében látják el 

őket. Többször volt már személyesen az intézményben, ahol nagyon jó közösséget láthatott. 

Meggyőződése, hogy az önkormányzati ingatlan jó célra van használva. A beszámolót jónak 

tartja, 5 ember foglalkoztatottsága is példamutató, komoly dolog. További kérdés és 

hozzászólás nem lévén kéri, hogy aki a beszámolót elfogadja, szavazzon. 

 

A szavazáskor jelen van: 6 fő 

Szavazott: 6 fő 

Igen szavazat: 6 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának  

158/2013.(XI.27.) számú képviselő-testületi határozata 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a CORDASTELLA 

Nyugdíjas Otthon Nonprofit Kft. ellátási szerződésében foglaltak alakulásáról szóló 

beszámolóját elfogadja. 

 

Felelős: Márok Csaba polgármester 

Határidő: azonnal 

 

6.) Napirend: Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata Települési Esélyegyenlőségi   

     Programjának (2013-2018) elfogadása  
 

Márok Csaba polgármester megadja a lehetőséget Tóth Andrea intézményvezető-

helyettesnek az írásos anyag kiegészítésre. 

 

Tóth Andrea intézményvezető-helyettes elmondja, hogy a teljes anyagot előzetesen 

véleményezte a mentora, azután egy vezető mentor és egy szakmai mentor. Ezt követően 

előzetesen véleményezte az Egészségügyi és Szociális Bizottság valamint a Német 

Nemzetiségi Önkormányzat, és végül így kerülhetett a képviselő-testület elé. 
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Molnárné Troppert Mária képviselő, a Szociális Bizottság elnöke és a Német 

Nemzetiségi Önkormányzat elnök-helyettese elmondja, hogy nagyon színvonalas anyagot 

olvashatott. Nagyon átfogóan elemzi a falu társadalmi helyzetét, a szociális és közoktatási 

intézmények feladatait az esélyegyenlőséggel kapcsolatban, melyeket statisztikai adatokkal is 

alátámasztott. Az írásos anyagból megtudhattuk, hogy ezt a tervet kétévenként felül kell 

bírálni, melyhez kell egy irányító. A célzott csoportok a mélyszegénységben élők, 

halmozottan hátrányos helyzetű gyermekek, fogyatékkal élők, idősek és a nők. Köszöni a 

színvonalas anyagot. A Települési Esélyegyenlőségi Programot a Szociális Bizottság és a 

Német Nemzetiségi Önkormányzat is megtárgyalta, és a képviselő-testületnek elfogadásra 

javasolja.   

 

Tóth Andrea intézményvezető-helyettes kiegészíti azzal, hogy az irányító személyét nem 

kellett megnevezni, hanem a felülvizsgálat során egy fórumot kell összehívni, ahol az 

intézkedési tervben szereplő személyek kerülnek meghívásra. Ő maga pedig ennek a 

fórumnak lesz a koordinátora. A meghívott személyek a jegyző, orvosok, intézményvezetők 

lesznek. 

 

Márok Csaba polgármester kéri, hogy aki a határozati javaslatot elfogadja, szavazzon. 

 

A szavazáskor jelen van: 6 fő 

Szavazott: 6 fő 

Igen szavazat: 6 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának 

159/2013. (XI.27.) számú képviselő-testületi határozata 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete (a továbbiakban: Képviselő-

testület) a Német Nemzetiségi Önkormányzat és Mezőfalva Nagyközség Képviselő-

testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága véleményét is figyelembe véve 

megtárgyalta a „Helyi Esélyegyenlőségi Program 2013-2018” előterjesztést.  

 

A Képviselő-testület az egyenlő bánásmódról és az esélyegyenlőség előmozdításáról szóló 

2003. évi  CXXV. tv. 31.  § (1) bekezdésében foglaltak alapján Mezőfalva Nagyközség Helyi 

Esélyegyenlőségi Programját a 2013-2018. időszakra vonatkozóan az előterjesztés szerinti 

tartalommal elfogadja.  

 

Felelős: Márok Csaba polgármester  

Határidő: azonnal 

 

7.) Napirend: Dunaújvárosi Kistérség TKT fenntartásában lévő Gyermekek Átmeneti 

Otthona, Gyermekjóléti Szolgálat és Szociális Központ által személyes gondoskodást 

nyújtó szociális és gyermekjóléti ellátásokról, azok igénybevételéről valamint a 

fizetendő  

térítési díjakról szóló önkormányzati rendelet tárgyalása  
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Márok Csaba polgármester elmondja, hogy Dunaújváros Megyei Jogú Város által készített 

rendelettervezetet minden településnek külön-külön kell megtárgyalnia és a rendelet 

megalkotásához hozzájárulnia. 

 

Borbély Anikó jegyző elmondja, hogy régebben minden településnek külön kellett dönteni, 

rendeleteket hozni, de a mostani jogszabály ezt megváltoztatta. A társulási megállapodásban 

meghatározott önkormányzat, ennek hiányában a székhely szerinti önkormányzat hozza meg a 

rendeletet és társulásban lévő többi önkormányzat pedig jóváhagyja. Tudni kell, hogy maga 

az intézmény fenntartása nem kötelező feladatunk, de átmeneti gondozásról gondoskodnunk 

kell, hozzá kell segíteni a lakost. A TKT-n belül ennek a feladatnak is eleget tudunk tenni. 

Dunaújváros a székhelytelepülés, ezért az ő szakemberei készítették az előterjesztést.   

     

Márok Csaba polgármester kérdés és hozzászólás nem lévén kéri, hogy aki a határozati 

javaslatot elfogadja, szavazzon. 

 

A szavazáskor jelen van: 6 fő 

Szavazott: 6 fő 

Igen szavazat: 6 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának 

160/2013. (XI.27.) számú képviselő-testületi határozata 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete (a továbbiakban: Képviselő-

testület) megtárgyalta Dunaújváros Megyei Jogú Város Jegyzőjének előterjesztését a 

Gyermekek Átmeneti Otthona, Gyermekjóléti Szolgálat és Szociális Központ által személyes 

gondoskodást nyújtó szociális és gyermekjóléti ellátásokról, azok igénybevételéről, valamint a 

fizetendő térítési díjakról szóló önkormányzati rendelettervezetről.  

 

A Képviselő-testület a jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. tv. 5. § (1a) bekezdése alapján 

hozzájárul ahhoz, hogy Dunaújváros Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az 

előterjesztés szerinti tartalommal a rendeletet megalkossa. 

 

A Képviselő-testület utasítja Márok Csaba polgármestert arra, hogy a határozat Dunaújváros 

Megyei Jogú Város Önkormányzatának történő megküldéséről gondoskodjon.  

 

Felelős: Márok Csaba polgármester  

Határidő: 2013. november 29.  

 

8.)Napirend: Dunaújváros Megyei Jogú Város Önkormányzata és Nagyvenyim 

Nagyközség, Kisapostag Község, Baracs Község, Mezőfalva Nagyközség 

önkormányzatai között a közös szennyvízelvezetési hálózat beruházási 

dokumentációja megfizetéséről kötendő megállapodás-tervezet elfogadása  

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy a csatorna I. ütemében a közös 

szennyvízelvezetési hálózat beruházási dokumentációja megalapozott díjának - amely 

800.000,- Ft – a négy település részéről 99,28%-os részesedéssel történő megfizetésére 
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vonatkozó javaslatot Dunaújváros elfogadta. Erről a közgyűlés határozatot is hozott, és a 

jogügyletet lezártnak tekinti, további követeléssel nem kíván élni. A négy település 

megállapodott abban, hogy a fizetendő összeget egyenlő arányban elosztjuk és megfizetjük. 

Egy településre így 198.560 Ft-ot kell kifizetni.    

 

Borbély Anikó jegyző elmondja, hogy a megállapodás tervezet 3.2. pontjában a beruházás 

arányos megfogalmazást használták, de mivel a települések megállapodtak abban, hogy 

egyenlő arányban fizetik ki a költséget, így ez a pont javításra kerülne, és „a települések 

közötti egyenlő arányban történő megosztás” szöveg kerül be. Ugyanebben a pontban a 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat neve mellé az általunk fizetendő 198.560,- Ft-ot 

kellett beírni.    

 

Márok Csaba polgármester kérdés és hozzászólás nem lévén kéri, hogy aki a határozati 

javaslatot elfogadja, szavazzon. 

 

A szavazáskor jelen van: 6 fő 

Szavazott: 6 fő 

Igen szavazat: 6 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának 

161/2013. (XI.27.) számú képviselő-testületi határozata 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete (a továbbiakban: Képviselő-

testület) megtárgyalta Dunaújváros Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának Jogi és 

Szervezési Igazgatóság Jogi, Szervezési és Intézményigazgatási Osztálya által készített 

előterjesztését  a Nagyvenyim, Mezőfalva, Baracs, Kisapostag települési önkormányzatok 

részéről a közös szennyvízelvezetési hálózat beruházási dokumentációja megalapozott 

díjának, azaz 800.000.- Ft-nak (Nyolcszázezer forint) 99,28 %-os részesedéssel történő 

megfizetéséről és az erre vonatkozó Dunaújváros Megyei Jogú Város Önkormányzatával 

kötendő megállapodás-tervezetről. 

 

A Képviselő-testület az egyrészről Dunaújváros Megyei Jogú Város Önkormányzatával, 

másrészről Nagyvenyim Nagyközség Önkormányzata, Kisapostag Község Önkormányzata, 

Baracs Község Önkormányzata és Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata között létrejövő 

megállapodás-tervezetet  elfogadja azzal a módosítással, hogy a tervezet 3. 2. pontjában a 

„beruházás költségeinek arányában az alábbi megosztás” szövegrész helyébe a „települések 

közötti egyenlő arányban történő megosztással az alábbiak” szövegrész kerüljön.   A 

Képviselő-testület felhatalmazza Márok Csaba polgármestert a megállapodás aláírására.  

 

A Képviselő-testület  kötelezettséget vállal arra, hogy Dunaújváros Megyei Jogú Város 

Önkormányzatának a K&H Bank Zrt-nél vezetett 10400463-50526570-56851027 számú 

számlájára 2013. december 30. napjáig 198.560,- Ft, azaz Egyszázkilencvennyolcezer-

ötszázhatvan  forint átutalásáról gondoskodik. 
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A Képviselő-testület utasítja Márok Csaba polgármestert arra, hogy a határozat Dunaújváros 

Megyei Jogú Város, Nagyvenyim Nagyközség, Kisapostag Község és Baracs Község 

önkormányzatainak  küldje meg.  

 

Felelős: Márok Csaba polgármester 

Határidő: 2013. december 02.      

(A megállapodás szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

Egyebek 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy megjelent egy turisztikai pályázat, mely 

konkrétan helyi szálláshely bővítését foglalja magába. A felújításra 25 millió Forintos 

pályázati összeg van, ezért a Liget sori önkormányzati ingatlanra gondolt, ahol tetőfelújítást, 

szigetelést, nyílászáró cserét lehetne cserélni, valamint, célszerű lenne két egyforma lakást 

kialakítani. A pályázatírásra Rácz Krisztinát kérhetnénk fel, a kivitelezői munkákban pedig 

feltétlenül olyan céggel szeretne együttdolgozni majd, aki csinált már MVH beruházást, mert 

a pályázatoknál nagyon oda kell figyelni az elszámolásra. Ezért előzetesen felkereste a 

korábbi egészségház kivitelezőt (Generál Kft, Kalocsa), aki hajlandóságot mutatna az 

együttdolgozásra. Abban az esetben, ha nem főfalhoz szeretnénk nyúlni, úgy nem kell építési 

engedélyt beszerezni, ezért egy tervezőt is meg kellene bízni. Úgy gondolja, hogy egyenlőre 

csak a pályázati anyag előkészítését kellene megtenni, mert a beadás határideje december 20. 

 

Masinka Csabáné képviselő arról érdeklődik, hogy önrésze van-e a pályázatnak? 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy a nettó 100%-ot finanszírozzák és valószínűleg 

az áfa lenne az önerő, de hangsúlyozza, hogy a pályázat előkészítését követően tudjuk meg 

pontosan a számokat. A pályázat előkészítése is némi pénzbe kerül, melyet tudunk vállalni.  

 

Molnárné Troppert Mária képviselő arról érdeklődik, hogy ebbe csak felújítás férne bele, 

bővítésben nem tudunk gondolkodni arra az esetre, ha több főt szeretnénk elszállásolni? 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy a bővítés mindenféleképpen építési engedély 

köteles, az pedig a beadási határidőig nem érkezne meg. A pályázatban elnyerhető összeg 

egyébként is kevés lenne egy bővítésre. Fentiek ismeretében kéri a képviselő-testület 

felhatalmazását a pályázati anyag előkészítésére.  

 

Borbély Anikó jegyző elmondja, hogy a pályázat benyújtásánál plusz pontokat lehet szerezni 

azzal, ha a helyi emberek, szervezetek által készített dolgokból kiállítást, esetleg boltot 

alakítunk ki. Településünkön sok olyan helyi termék bemutatására lenne lehetőség, mint 

például a méz, foltvarrósok által készített munkák, festők festményei stb, melyekkel ezt 

vállalni is tudnánk. 

 

Márok Csaba polgármester kéri, hogy aki egyetért azzal, hogy a pályázat-előkészítő munka 

elindulhasson, szavazzon.   

    

A szavazáskor jelen van: 6 fő 

Szavazott: 6 fő 

Igen szavazat: 6 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  
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A Képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának 

162/2013. (XI.27.) számú képviselő-testületi határozata 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete (a továbbiakban: Képviselő-

testület) felhatalmazást ad Márok Csaba polgármestert a turisztikai pályázathoz kapcsolódó 

előkészítő feladatok elvégzésére. 

 

Felelős: Márok Csaba polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy új konduktor érkezik az iskolába, aki 

lakáskérelemmel fordult az önkormányzathoz. Javaslata, hogy a jelenleg üresen álló Liget sori 

ingatlant lehetne számára odaadni. Tombor István Semmelweis utcai lakó jelezte, hogy 

decemberben ki szeretnének költözni a lakásból. A kiköltözés dátumának pontosítása utána a 

konduktor átköltözhetne a megüresedő, nagyobb lakásba. Amennyiben a konduktor 

lakáskérelmét az önkormányzat most nem támogatja, úgy nem is tud jönni az iskolánkba. 

 

Jaksics Erzsébet iskolaigazgató elmondja, hogy a tanév végéig határozott idejű kinevezéssel 

fog rendelkezni, ehhez is lehetne kötni a szerződést. 

 

Bán Balázs képviselő arról érdeklődik, hogy egyedül jön-e a konduktor? 

 

Jaksics Erzsébet iskolaigazgató elmondja, hogy egyedül álló hölgy, egyedül költözne a 

lakásba. Korábban külföldön vállalt munkát, saját lakása van Budapesten. 

 

Márok Csaba polgármester javasolja, hogy 2014. december 31-ig, legfeljebb azonban 

munkaviszonyának fennállásáig Tóthné Rácz Katalin 2013. december 1-től 2013. december 

31-ig a Liget sor 4. szám alatti lakást, 2014. január 01-től 2014. december 31-ig a 

Semmelweis utcai szolgálati lakást biztosítsunk. Hatályos rendeletünk szerint a lakbér 

mértéke 305,- Ft/m
2
. Kéri, hogy aki a javaslattal egyetért, szavazzon. 

 

A szavazáskor jelen van: 6 fő 

Szavazott: 6 fő 

Igen szavazat: 6 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának  

163/2013. (XI.27.) számú képviselő-testületi határozata  

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete (továbbiakban: Képviselő-

testület) Tóthné Rácz Krisztina részére határozott időre, az Önkormányzat működtetésében 

lévő Petőfi Sándor Általános Iskola, Előkészítő Szakiskola, Pedagógiai Szakszolgálat és 

Alapfokú Művészeti Iskolával fennálló munkaviszonyának idejére, legfeljebb azonban 2014. 

december 31-ig, önkormányzati lakást biztosít az alábbiak szerint:  
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A 2422 Mezőfalva, Liget sor 4. sz. alatti összkomfortos, 23 m
2
 nagyságú lakást 2013. 

december 01-től 2013. december 31-ig, a 2422 Mezőfalva, Semmelweis utca 17. szám alatti 

összkomfortos, 59 m
2
 nagyságú lakást 2014. január 1-től 2014. december 31-ig.  

                     

A Képviselő-testület felhatalmazza Márok Csaba polgármestert a bérleti szerződések 

aláírására.     

 

Felelős: Márok Csaba polgármester 

Határidő: 2013. december 6.  

 

Márok Csaba polgármester tájékoztatja a Képviselő-testületet arról, hogy a Polgárőrség 

pályázatot adott be személyautó beszerzésre, de lezárásra került a pályázat, a pályázati 

anyagot sem sikerült már feltölteni.  

 

Tájékoztatja a képviselő-testületet arról, hogy csatornaüzemeltetést végző cég ügyvezetője 

Smidth Zoltán nemrégiben összehívott egy taggyűlést, mely taggyűlés napja az ő 

munkaviszonyának a megszűnése volt, azaz lejárt az 5 éves megbízatása. Megállapodás 

született, hogy még egy hónapra meghosszabbításra került a megbízatása, ez idő alatt pedig 

Dr. Borbás Péter ügyvéd el fog készíteni egy úgynevezett vagyonátáramlási szerződést. 

Mindenféleképpen a megszűnés irányába szeretnénk menni, de mivel a DVCSH-nak 

követelése van, ezért a társaságnak új ügyvezetőt kellett választani. Nehéz feladatnak 

bizonyult, hogy vajon lesz-e olyan személy, aki vállalja a felszámolással járó feladat 

elvégzését, valamint fizetése is csak úgy lenne, ha lesz behajtás. Felmerült a felügyelő 

bizottság elnökének Fejes Lászlónak a neve, aki úgy vállalta a megbízást, ha a könyvelési 

része Tolnán maradna, azért hogy ne kelljen újabb irodát felállítani, új kollégákat betanítani.  

 

Elmondja, hogy dr. Kosztándi-Molnár Éva házi gyermekorvosunk a praxis megvásárlásakor 

hitelt vett fel, ahol az önkormányzat volt a kezességvállaló. A doktornő kifizette a hitelt, így a 

kedvezményezetti jogról le kell mondanunk. Kéri, hogy aki a határozati javaslatot elfogadja, 

szavazzon. 

 

 A szavazáskor jelen van: 6 fő 

Szavazott: 6 fő 

Igen szavazat: 6 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

 Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának 

164/2013. (XI.27.) számú képviselő-testületi határozata 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete (a továbbiakban: Képviselő-

testület)  lemond dr. Kosztándi-Molnár Éva (2422 mezőfalva, Semmelweis u. 11.) biztosított 

Allianz Hungária Biztosítónál kötött AHB719433535 számú biztosítási szerződésében 

engedményezett kedvezményezetti jogáról, tekintettel arra, hogy a biztosított 2013. 08. 02-án 

kiegyenlítette a CIB Bank felé az engedményezés tárgyát képező – 2007. 07. 09-én az 

önkormányzati kezességvállalással felvett – hitelét, s erről a szükséges igazolást 

önkormányzatunkhoz eljuttatta. 
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A Képviselő-testület felhatalmazza Márok Csaba polgármestert az engedményezési jogról 

való lemondásról szóló nyilatkozat aláírására. 

 

Felelős: Márok Csaba polgármester  

Határidő: 2013. november 29. 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy a Néptánccsoport december 14-én tartja 

jubileumi ünnepségét. Költségvetésüket összeállítva kiderült, hogy 30.000,- Ft összegű 

támogatásra lenne még szükségük. A civil szervezeteknek adott támogatásból ebben az évben 

a csoport 120.000,- Ft támogatást kapott tekintettel az évfordulóra.  Mivel a néptánccsoport az 

adventi hétvégéken való szereplést elvállalta, ezért javaslata, hogy a kért támogatást az 

önkormányzat biztosítsa számukra.  

 

Molnárné Troppert Mária képviselő támogatja a Néptánccsoport kérelmét. 

 

Masinka Csabáné képviselő elmondja, hogy évek, évtizedek óta ott vannak a 

rendezvényeken, lehet rájuk számítani, maximálisan támogatja a támogatás odaítélését. 

 

Márok Csaba polgármester kéri, hogy aki a Néptánccsoport 55 éves jubileumi ünnepségére 

kért 30.000,- Ft összegű támogatással egyetért, szavazzon. 

 

A szavazáskor jelen van: 6 fő 

Szavazott: 6 fő 

Igen szavazat: 6 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának 

165/2013. (IX.11.) számú képviselő-testületi határozata 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete (továbbiakban: Képviselő-

testület) a Mezőfalvi Néptánccsoport 2013. december 14-én tartandó 55 éves évfordulója 

alkalmából rendezett ünnepségének megtartásához 30.000,- Ft összegű támogatást állapít 

meg.  

 

Felelős: Márok Csaba polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Márok Csaba polgármester tájékoztatja a képviselő-testületet arról, hogy Napelemes 

pályázaton Mezőfalva 33.063.894,- Ft összegű támogatást nyert. A napelemek a Művelődési 

Ház udvarában fognak helyet kapni.  

 

Masinka Csabáné képviselő arról érdeklődik, hogy az önrészt az „emónás” fogja 

finanszírozni? 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy Keresztes Konrád a K&K Pig NL 

Állattenyésztő, Mezőgazdasági és Kereskedelmi Kft. ügyvezetője a pályázat beadása előtt azt 

ajánlotta, hogy mivel Mezőfalva települése környezetterhelőnek minősül (Hantossal, 
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Nagylókkal, Sárbogárddal együtt) így ezeken a településeken biztosíthat támogatást. A 

támogatásba az önrész kamatmentes finanszírozását ajánlotta, melyet az EON felé értékesített 

áram árából törlesztünk. A napelemtől jön az áram, és ha van fogyasztás, az óra előtt elmegy a 

fogyasztó irányába. Ha nincs fogyasztás, elmegy az órán át, és értékesítésre kerül az EON 

felé. 

 

Tájékoztatja a képviselő-testületet arról, hogy a Járási Hivatal az elmúlt egy év, valamint a 

többi járás tapasztalatait figyelembe véve átalakítja az ügysegédi feladatok ellátását. A 

változtatást még az is indokolja, hogy az ügysegédek közül 1 fő elmegy, 5 fő pedig nyugdíjba 

vonul. Mivel a tapasztalatok azt mutatták, hogy az ügysegédek leterheltsége messze nem 

azonos akár a járási hivatalban, akár az önkormányzatok hivatalaiban dolgozó 

ügyintézőkével, ezért a távozó kollégákat nem pótolják. Az ügyiratforgalmat figyelembe véve 

nem indokolt a kirendeltségeken történő egész héten történő ügyfélfogadás és ott tartózkodás. 

Nagyvenyimnek, Mezőfalvának és Nagykarácsonynak egy embere lesz, aki heti egy 

alkalommal tart ügyfélfogadást a településeken. Nálunk ez a nap a szerdai ügyfélfogadós nap 

lesz. Az irodát továbbra is biztosítani kell.    

 

Márok Csaba polgármester a továbbiakban más téma kapcsán átadja a szót Borbély Anikó 

jegyzőnek.  

 

Borbély Anikó jegyző elmondja, hogy a Magyar Államkincstártól kaptunk egy megkeresést, 

miszerint két szakfeladattal kell kiegészíteni az Önkormányzat SZMSZ-ének 2. számú 

függelékében lévő szakfeladat-rendet. A függeléket határozattal lehet rendezni. Ezt a 

dokumentumot a Kincstárnak meg kell küldeni, aki a törzskönyvön azt átvezeti.  

 

Márok Csaba polgármester kéri, hogy aki a határozati javaslattal egyetért, szavazzon.  

 

A szavazáskor jelen van: 6 fő 

Szavazott: 6 fő 

Igen szavazat: 6 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának 

166/2013. (XI.27.) számú képviselő-testületi határozata 

 

 

1. Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete (a továbbiakban:  

Képviselő-testület) a képviselő-testület szervezeti és működési szabályzatáról (a 

továbbiakban: SZMSZ) szóló 10/2007. (III.23.) önkormányzati rendeletéhez a 31/2012. 

(II.28.) számú képviselő-testületi határozattal csatolt 2. sz. függeléket, amelyben az 

önkormányzat szakfeladat-rendjét határozta meg az alábbi két szakfeladattal egészíti ki: 

 

562913 Iskolai intézményi étkeztetés 

856099 Egyéb oktatást kiegészítő tevékenység 

 

2. A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a szakfeladatrend kiegészítéséről szóló 

határozatot és az SZMSZ - 1. pont szerint egységes szerkezetbe foglalt - 2. sz. függelékét a 
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Magyar Államkincstár Fejér Megyei Igazgatósága – 8000 Székesfehérvár, Petőfi u. 5. – 

részére nyolc napon belül küldje meg.  

 

Felelős: Borbély Anikó jegyző 

Határidő: határozathozatalt követő 8 nap 

 

Márok Csaba polgármester Bán Balázs képviselő Úr indítványának 1. pontjával 

kapcsolatban emlékeztet arra, hogy a kistraktorra szerelhető pótkocsi vásárlás ügyét 2013. 

szeptember 11-i képviselő-testületi ülésen tárgyalták, jegyzőkönyvben szerepel. Ezt az új 

pótkocsit egy magyarországi gyártótól a Bagodi Gépgyártótól szereztük be, mely a legolcsóbb 

beszerzési lehetőségnek bizonyult. A falu kistraktor és pótkocsi nélkül nem tud létezni, hiszen 

az iskolába székeket hordanak, a faluba szemetet szednek, ágnyesedéket hordanak vele, 

szociális tűzifát juttatják el vele az ügyfeleknek stb., nélküle tehetetlenek vagyunk.  

 

Bán Balázs képviselő elmondja, hogy nem ez volt a vita tárgya, hanem hogy az ár valóban 

tisztességes-e. 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy utána kell nézni az áraknak, ez a pótkocsi 

874.000,- Ft + áfába került. Ettől olcsóbbat nem tudott. IKR-en keresztül szerezte be, saját 

autójával, kölcsönkért utánfutóval mentek megvásárolni az utánfutót. Magasítós, billenős 

nagyon jó kis szerkezet.  

 

Bán Balázs képviselő arról érdeklődik, hogy használt pótkocsiban nem lehetett volna 

gondolkodni? 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy valószínűleg lehetett volna abban is 

gondolkodni, de kell találni olyan használtat, ami jó a mi traktorunkhoz és a papírjai is rendbe 

legyenek ahhoz, hogy közúti forgalomba részt vehessen. Az indítvány 2. pontjára válaszul 

elmondja, hogy azoknak a civil szervezeteknek, akik évfordulót ünnepelnek ebben az évben, 

az év elején adott támogatási összegnél erre figyelemmel voltak. A pinpong asztal ügyében 

javaslata mégis az lenne, hogy az adventi ünnepségsorozaton árusító kürtöskalácsostól díjat 

kellene kérni, és az abból befolyó bevételből meg lehetne ezt oldani. Képviselő Úr 

indítványának 3. pontjában befejezetlen mondatokat használ, melyeknek a végén pontok 

vannak, ez így értelmezhetetlen. A Klics Ferenc díjra vonatkozóan úgy gondolja, hogy fel 

lehetne térképezni a faluban olyan sportolókat, akik jeleskedtek, egy-egy sportolói körből meg 

lehetne nevezni egy személyt, és így lehetne ezt a díjat felvezetni.  

 

Bán Balázs képviselő elmondja, hogy a javaslatát ő már megtette, akkor az volt a válasz, 

hogy legyen egy ünnepség és annak keretében legyen a díj átadva. 

 

Borbély Anikó jegyző elmondja, hogy emlékezete szerint arról szavazott a testület, a javaslat 

elutasításra került.  

 

Masinka Csabáné képviselő elmondja, hogy emlékezete szerint akkor azt beszélték, hogy 

Klics Ferenc életmunkáját kellene azon az ünnepségen méltatni. 

 

Molnárné Troppert Mária képviselő elmondja, hogy akkor arról volt szó, hogy valamilyen 

formában nyilvánosságra kellene hozni, hogy létezik ilyen díj. De nem konkretizáltunk 

semmit sem. Szerinte a sportbál alkalmas lehetne a díj átadására. 
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Márok Csaba polgármester utal arra, hogy Bán Balázs képviselő úrnak többször 

megjelentek már az interneten írásai, melyben kifogásolja azt, hogy többször nem kap 

tájékoztatást és úgy érzi, hogy gazsulálnia, pitiznie kell azért, hogy ezeket megkaphassa. 

Tájékoztatja arról, hogy a képviselők feladata az, hogy eljárjanak az ülésekre, a polgármester 

feladata pedig az, hogy az üléseken minden egyes történésről tájékoztassa a képviselő-

testületet. Képviselő úr nincs itt az ülésen, nem érti hogy miről szól a történet, majd ezt felrója 

a polgármesternek. Az a kérése a képviselő úrhoz, hogy legyen itt a testületi üléseken, 

bizottsági üléseken, mert a képviselőnek ez a feladata, és fontos döntéseket kell hoznia a falu 

életében. Képviselő úr oly módon nyilvánít véleményt, hogy tudja, hogy a polgármester nem 

olvassa az internetes felületeket, de tisztában van vele, hogy visszamondják számára. Soha 

nem kérte, hogy pitizzen az információért, de azt joggal elvárja, hogy itt legyen az üléseken. 

Ha egy képviselőnek bármilyen kiesése van, az önkormányzat azt megtéríti. Jelen pillanatban 

minden képviselőnek van tiszteletdíja, melyet képviselői munkájáért kap. Nem gondolja azt, 

hogy egyoldalúan ki kell tenni ország-világ elé például, hogy: „mi történhetett itt ezzel az 

utánfutóval, csak nem gondoljátok, hogy ez volt a legolcsóbb” stb. Ezzel olyan dolgokat sejtet  

amik nincsenek, olyan dolgok mögé próbál rosszindulatot tenni, amiben az nincs. Kéri a 

képviselő urat, hogy a jövőben próbálja ezt másképp csinálni. Úgy gondolja, hogy mint 

polgármester ki mer állni a képviselő-testület és a falu elé is, hiszen ezekért a dolgokért azért 

küzd az ember, hogy előrébb juthasson a falu. Azt viszont nem tudja elfogadni, hogy ha egy 

képviselő nincs itt és nem vesz részt a munkában mégis folyamatosan, egyoldalúan kritizál. 

Ezzel szemben a másik meg küzd és dolgozik, próbálja megoldani a problémát.  

 

Bán Balázs képviselő elmondja, hogy amit a Polgármester Úr mond, az is egy egyoldalú 

válasz. Sérelmezi, hogy két nappal az ülés előtt jön egy meghívó, és az időpontja is lehetetlen 

időben van. Többször jelezte és többször kapott ígéretet arra, hogy ebben tudunk megoldást 

találni. Tudja, hogy az élet nagyon gyors, de egy telefont elvárna az eseményekről. Szerinte 

az általa felvetett kérdésekre ígéret hangzott el az üléseken. Például az óvodavezető 3 héttel a 

megválasztása után került fel a hivatalos honlapra, holott ígéret volt, hogy 1 héten belül fel 

fog kerülni. Nem készült fel a példák sorával, amelyek nem teljesültek, csak ígéretek 

maradtak, holott a honlap kezeléséről is sokszor volt már szó. Kötelessége az 

önkormányzatnak a közérdekű információkat megjeleníteni. Úgy gondolja, hogy csupán el 

lett felejtve és ez nem az ő rosszindulata. Azért fordul a nyilvánosság felé, mert az ígéreteket 

szeretné megkapni, és úgy érzi máshol nem kap fogadókészséget. 

 

Márok Csaba polgármester a vita zárásaként azt kéri, hogy írásaiban legalább azokat 

tisztelje meg, akik itt vannak, és ne minősítse őket. Idéz a képviselő írásából: „Az 

önkormányzat 100 m3 lombos fafajta szociális célú tűzifavásárláshoz kapcsolódó állami 

támogatás igényléséhez bruttó 254.000 Ft önrész biztosítását vállalja. Ahogy ezt az egészet 

lejátszották, bőven hagy kivetnivalót maga után….” A mondat ismét befejezetlen, érthetetlen  

miért van kipontozva, de úgy gondolja, hogy nem arról szólt, hogy le van játszva, hanem 

arról, hogy van rengeteg rászorult ember, akinek a fél, egy köbméter fa adott esetben a 

megfagyás elleni védelmet jelenti. A polgármester számára ez a dolog is fontos, sajnálja, hogy 

a képviselő úrnak ez nem tartozik a fontos dolgok sorába. Utal arra, hogy a rendkívüli testületi 

ülésre ezzel kapcsolatban azért volt szükség, hogy az úgynevezett EBR rendszerben rögzíteni 

tudjuk az igényünket, ne hogy elessünk attól. A tájékoztatást ezután is meg fogja adni, de a 

személyét érintő sértegetéseket nem tűri. Egyik képviselőnek sem kell pitiznie azért, hogy 

információhoz jusson, a többi képviselő itt él a faluban és próbálja a dolgokat normálisan 

csinálni. Kérése az lenne, hogy ezt ő is próbálja normális mederbe terelni.  

 

Bán Balázs képviselő elmondja, hogy ha kap együttműködést meg is fogja tenni. 
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Márok Csaba polgármester tájékoztat arról, hogy a csatorna II. ütemhez kapcsolódó 

munkálatok pozitívan állnak. Főbb vezetékek elkészültek, a Fehérvári utca aszfaltozása is 

rendben ment, tavasszal teszik rá a kopóréteget. Jelenleg az aknagallérok betonozása zajlik. 

Teljes helyreállítás jövő tavasszal lesz. Nehezményezte a buszmegállók áthelyezését, mert 

rendkívül rossz helyet kaptak. Ez a rész továbbra is munkaterület marad. Az Ady utcában és 

Selyemmajorban lesz egy-egy átemelő szivattyú beépítve, akkor lesz teljesen működőképes a 

rendszer. Összességében elmondható, hogy a mérnök és a projektmenedzser is szépen, 

alaposan dolgoznak.  

 

Masinka Csabáné képviselő bejelentést tesz, hogy a Kinizsi udvarban nincs közvilágítás. 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy tud a problémáról, intézkedik egy ügyben. Más 

megtárgyalandó ügy, egyéb észrevétel, bejelentés és kérdés hiányában az ülést bezárja.   

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

Borbély Anikó sk.                                                                                        Márok Csaba sk.               

      jegyző                                                                                                        polgármester                           


